

နောက်ဆက်တွဲ ၁

နောက်ဆက်တွဲ ၁ မဏ္ဍိုင်များ၊ မဏ္ဍိုင်ခွဲများနှင့်
အမျိုးအစားများ ဖော်ပြချက်



ဤခြုံငုံစိတ်ဖြာမှု စည်းမျဉ်းဘောင်ကို United States Agency for International Development (USAID) မှတစ်ဆင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ ရက်စရာမှာ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ဖြစ်မြောက်အောင် လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းသည် ပါဝင်သည့်အကြောင်းအရာများမှာ Global Protection Cluster အတွက် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆန်းစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းလျက် IRC-DRC ပရောဂျက်၏ တာဝန်ဖြစ်ပြီး USAID သို့မဟုတ် အမေရိကန်အစိုးရ၏ အမြင်များကို သေချာပေါက် ထပ်ဟပ်နေမည်မဟုတ်ပါ။

မဏ္ဍိုင်	ဖော်ပြချက်	
ဆက်စပ်အကြောင်းအရာ	အကျပ်အတည်းကို လှုံ့ဆော်ပေးသည့်အရာများကို ပုံဖော်ခြင်းနှင့် ဆက်စပ်အခြေအနေနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်၏ သီးခြားပီသသလက္ခဏာများကို ကြည့်ရှုခြင်းဖြင့် ရရှိလာသော ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုအခြေအနေများကို နားလည်ရန် အချက်များ	
မဏ္ဍိုင်ခွဲ	ဖော်ပြချက်	အမျိုးအစားများ
ပဋိပက္ခနှင့်/သို့မဟုတ် ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားမှု သမိုင်းမှတ်တမ်း	လက်ရှိချိုးဖောက်မှုများနှင့် ယခင်က ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုများနှင့် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကို လွှမ်းမိုးသည့် ဆက်စပ်အကြောင်းရာနှင့် သမိုင်းမှတ်တမ်းဆိုင်ရာ အချက်များ။	<ul style="list-style-type: none"> တည်နေရာ တင်းမာမှုများ၊ ပဋိပက္ခများနှင့် ရန်လိုမှုများ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ အတိတ်ကဖြစ်ခဲ့သည်များ တည်ငြိမ်မှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး
နိုင်ငံရေးနှင့် လူမှုစီးပွား အခင်းအကျင်း	လက်ရှိ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုများနှင့် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကို ဖြစ်စေနိုင်သော၊ နောက်ထပ် သို့မဟုတ် ဆက်ထိန်းထားနိုင်သည့် ဆက်စပ်အကြောင်းအရာများ။	<ul style="list-style-type: none"> နိုင်ငံရေး မခိုင်မာမှု သဘောထားထုတ်ဖော်မှုနှင့် တာဝန်ခံမှု နိုင်ငံရေးအာဏာ ရွေ့ပြောင်းလှုပ်ရှားမှုများ နိုင်ငံရေး ထောက်ပံ့ပေးသူများနှင့် အတားအဆီးများ
အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ၊ တရားရေးဆိုင်ရာနှင့် စည်းမျဉ်းသတ်မှတ်မှု အခင်းအကျင်း	တရားဝင်နှင့် အလွတ်သဘော စည်းမျဉ်းများ၊ စံနှုန်းများ၊ မူဝါဒများ၊ သို့မဟုတ် လက်ရှိ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုများနှင့် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကို ပံ့ပိုးပေးသော စနစ်များ သို့မဟုတ် အဆိုပါ ခြိမ်းခြောက်မှုများကို တန်ပြန်ကာ ကာကွယ်သည့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို မြှင့်တင်ပေးသော စနစ်များ။	<ul style="list-style-type: none"> အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ တရားရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းသတ်မှတ်မှုဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာ

 **ခြိမ်းခြောက်မှု**
ခြိမ်းခြောက်မှုကို လျော့ချပါ

လူဦးရေမထိုင်သို့ လက်ရှိခြိမ်းခြောက်မှုများသည် လူတို့အား အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော လူသားလှုပ်ရှားမှုများ (အကြမ်းဖက်မှု၊ အကျပ်ကိုင်မှု၊ နှင့်/သို့မဟုတ် လက်လွတ်ဆုံးရှုံးစေရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့်လုပ်ဆောင်ခြင်းစသည့်ပုံစံများဖြင့်)ကို ဖော်ပြသည့် ဒေတာနှင့် သတင်းအချက်အလက်များကို ရည်ညွှန်းသည်။

မဏ္ဍိုင်	ဖော်ပြချက်	
<p>လူထုအတွက် လက်ရှိခြိမ်းခြောက်မှုများ</p>	<p>လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော ခြိမ်းခြောက်မှုများနှင့် ၎င်းတို့သည် မတူညီသော လူဦးရေအုပ်စုများနှင့် ပထဝီဝင်နယ်မြေများကို မည်သို့အကျိုးသက်ရောက်ပုံ၊ ခြိမ်းခြောက်မှုအတွက် တာဝန်ရှိသော အဓိက လုပ်ဆောင်သူများ၊ လူများကို ကာကွယ်ရန် ၎င်းတို့၏ တာဝန်နှင့် ဝတ္တရားများ၊ နှင့် ခြိမ်းခြောက်မှုများကို ဖြစ်စေသော သို့မဟုတ် တွန်းအားပေးသည့် အကြောင်းအရင်းများကို ဖော်ပြသည့် အချက်အလက်များ ပါဝင်သည်။</p>	
မဏ္ဍိုင်ခွဲ	ဖော်ပြချက်	အမျိုးအစားများ
<p>ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုများ</p>	<p>အကြမ်းဖက်မှု၊ အကျပ်ကိုင်မှု သို့မဟုတ် တမင်တကာ ဆုံးရှုံးစေခြင်း စသည့် ပုံစံများဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုအဆင့်အတိုင်း မြင့်တက်နေသည့် လူထုအပေါ် လက်ရှိ အန္တရာယ်ပေးနိုင်မှုအဆင့်။ ခြိမ်းခြောက်မှုသည် သီးခြားအပြုအမူ၊ အဖွဲ့အစည်း/အဖွဲ့၏ လက်တွေ့လုပ်ဆောင်မှု သို့မဟုတ် အစိုးရ သို့မဟုတ် အစိုးရမဟုတ်သော မူဝါဒ သို့မဟုတ် ယန္တရားတစ်ခု၏ ရလဒ်ဟုတ်မဟုတ်စသော သတင်းအချက်အလက်များ ပါဝင်သည်။</p>	<p>ခြိမ်းခြောက်မှုများ</p> <p>အမျိုးအစား</p> <p>ပုံစံအရည်အသွေး</p>
<p>ခြိမ်းခြောက်မှုများအတွက် တာဝန်ရှိသော အဓိက လုပ်ဆောင်သူများ</p>	<p>ထိခိုက်နစ်နာစေသော လုပ်ရပ်ကို တိုက်ရိုက်ကျူးလွန်သည့် အုပ်စုများ သို့မဟုတ် လူပုဂ္ဂိုလ်များ အပါအဝင် ပါဝင်ပတ်သက်သည့် လုပ်ဆောင်သူများ၏ တာဝန်၊ ထိခိုက်နစ်နာသူများနှင့် ၎င်းတို့၏ ဆက်နွယ်မှုနှင့် ဆက်နွယ်မှု၊ နှင့် သီးခြားတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နေသည့် လုပ်ဆောင်သူများ၏ အခန်းကဏ္ဍ။</p>	<p>အမျိုးအစား</p> <p>ဆက်နွယ်မှု</p> <p>ထိခိုက်ခံစားရသူများနှင့် ဆက်ဆံရေး</p> <p>တာဝန်ခံယူမှု</p>
<p>ခြိမ်းခြောက်မှုများ၏ အရင်းအမြစ်များ</p>	<p>ခြိမ်းခြောက်မှုကို ဖြစ်စေ(ခဲ့)သော အချက်များ။ ၎င်းတွင် ခြိမ်းခြောက်မှုအတွက် တာဝန်ရှိသော အဓိကလုပ်ဆောင်သူများ၏ ပင်မ စေ့ဆော်မှု(များ) ပါဝင်သည်(ကျူးလွန်သူများ သို့မဟုတ် ၎င်း၏တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်ရန် ပျက်ကွက်သူ။ လူမှုစီးပွား၊ ပတ်ဝန်းကျင်၊ လူမျိုးရေး၊ သို့မဟုတ် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ မောင်းနှင်အားများနှင့် စံနှုန်းများ၊ ဒေသတွင်း၊ နိုင်ငံတော်၊ နှင့်/သို့မဟုတ် နိုင်ငံတကာအဆင့်များတွင် ခြိမ်းခြောက်မှုကို ထိန်းထားရန် ပါဝင်သည်။</p>	<p>သဘောသဘာဝ</p> <p>မောင်းနှင်အားများ</p> <p>စံနှုန်းများ</p>




ထိခိုက်နစ်နာလွယ်မှု

ခြိမ်းခြောက်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ထိခိုက်နစ်နာလွယ်မှုကို လျော့ချပါ

လူဦးရေမထိုင်သည့် လက်ရှိခြိမ်းခြောက်မှုများသည် လူတို့အား အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော လူသားလှုပ်ရှားမှုများ (အကြမ်းဖက်မှု၊ အကျပ်ကိုင်မှု၊ နှင့်/သို့မဟုတ် လက်လွတ်ဆုံးရှုံးစေရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့်လုပ်ဆောင်ခြင်းစသည့်ပုံစံများဖြင့်)ကို ဖော်ပြသည့် ဒေတာနှင့် သတင်းအချက်အလက်များကို ရည်ညွှန်းသည်။

မဏ္ဍိုင်	ဖော်ပြချက်	
<p>လူဦးရေအပေါ် ခြိမ်းခြောက်မှု၏ သက်ရောက်မှုများ</p>	<p>ခြိမ်းခြောက်မှုများကြောင့် ထိခိုက်ခံရသည့် လူဦးရေအုပ်စုများ၊ ဤခြိမ်းခြောက်မှုများကို မည်သို့ သို့မဟုတ် အဘယ်ကြောင့် ခံနိုင်ရည်ရှိသနည်း၊ ကွဲပြားသော လူဦးရေအုပ်စုများနှင့် ပထဝီဝင်နယ်မြေများကြားတွင် အကျိုးဆက်များ မည်သို့ကွဲပြားနိုင်သနည်း။</p>	
မဏ္ဍိုင်ခွဲ	ဖော်ပြချက်	အမျိုးအစားများ
<p>ထိခိုက်ခံစားရသော လူဦးရေ၏ ဝိသေသလက္ခဏာများ</p>	<p>ခြိမ်းခြောက်မှုများနှင့် ဆက်စပ်၍ ၎င်းတို့၏ ထိခိုက်နစ်နာလွယ်မှုကို သရုပ်ဖော်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှုမှ တိုက်ရိုက်သက်ရောက်သည့် လူဦးရေ၏ သွင်ပြုလက္ခဏာ။</p>	<ul style="list-style-type: none"> လူဦးရေစာရင်း တည်နေရာ ထိတွေ့မှု ရွေ့လျားမှုများ
<p>ခြိမ်းခြောက်မှုများ၏ အကျိုးဆက်များ</p>	<p>လူဦးရေအုပ်စုနှင့် တည်နေရာတစ်ခုစီအတွက် ခြိမ်းခြောက်မှု၏ ဂယက်ရိုက်ခတ်မှုများ သို့မဟုတ် အခြေခံနှင့် ဆင့်ပွား သက်ရောက်မှုများ။</p>	<ul style="list-style-type: none"> ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လူမှုရေးနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေရေးရာနှင့် ရုပ်ဝတ္ထုပိုင်းဆိုင်ရာ
<p>ထိခိုက်ခံစားရသော လူဦးရေအတွက် ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းခြင်း နည်းဗျူဟာများ</p>	<p>ခြိမ်းခြောက်မှု၏ နောက်ဆက်တွဲအကျိုးဆက်များအတွက် ထိခိုက်ခံစားရသော လူဦးရေ၏ တုံ့ပြန်မှုများ (အကောင်း/အဆိုး)။ ခြိမ်းခြောက်မှုအပေါ် သဘောထားအမြင်များသည် ဤတုံ့ပြန်ချက်များအပေါ် မည်သို့ လွှမ်းမိုးပုံလည်း ပါဝင်သည်။</p>	<ul style="list-style-type: none"> တိမ်းရှောင်မှု အရေးယူဆောင်ရွက်မှု ချိန်ညှိပြင်ဆင်မှု ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်မှု အခြား ခြိမ်းခြောက်မှုအပေါ် သဘောထားအမြင်များ


 စွမ်းဆောင်ရည်
 ခြိမ်းခြောက်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သော
 စွမ်းဆောင်ရည်များကို တိုးမြှင့်ပါ

ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် ရှိရင်းစွဲစွမ်းရည်များ မထူထပ်စွာ ခွဲခြားသတ်မှတ်ထားသော တစ်ဦးချင်းစီနှင့် ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်း ဆင့်ရှိ နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံတကာဖွဲ့စည်းပုံအဆင့်ရှိ ကပ်လျက်ရှိသော ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ခြိမ်းခြောက်မှုတစ်ခုချင်းစီကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် ရရှိနိုင်သော အရင်းအမြစ်များနှင့် စွမ်းရည်များကို နားလည်ရန် သတင်းအချက်အလက်များ ပါဝင်သည်

မဏ္ဍိုင်	ဖော်ပြချက်	
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် လက်ရှိလုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်းများ	အကျိုးဆက်များကို လျော့ပါးသက်သာစေရန် သို့မဟုတ် ခြိမ်းခြောက်မှုပြုလုပ်သူများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းခြင်းဖြင့်ဖြစ်စေ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် တစ်ဦးချင်းနှင့် ဒေသအဆင့်တွင်ရှိသော အရင်းအမြစ်များနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်များ (ကျွမ်းကျင်မှု၊ အသိပညာ၊ လူမှုကွန်ရက်များနှင့် အခြားအချက်များ)။ အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်မှုများ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံတကာ စွမ်းဆောင်ရည်များကို ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာခြင်း ပါဝင်သည်။	
မဏ္ဍိုင်ခွဲ	ဖော်ပြချက်	အမျိုးအစားများ
ထိခိုက်ခံစားရသော လူဦးရေ၏ စွမ်းဆောင်ရည်များ	ခြိမ်းခြောက်မှုနှင့် ၎င်း၏အကျိုးဆက်များကို ခံနိုင်ရည်ရှိစေရန် လူတစ်ဦးချင်းစီ၊ အိမ်ထောင်စုနှင့်/သို့မဟုတ် မိသားစုများ၏စွမ်းရည်များ (ကျွမ်းကျင်မှု၊ အရင်းအမြစ်များနှင့် အသိပညာများ အပါအဝင်)။	<ul style="list-style-type: none"> ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လူမှုရေးနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေရေးရာနှင့် ရုပ်ဝတ္ထုပိုင်းဆိုင်ရာ ရရှိနိုင်မှု
ဒေသဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ စနစ်များနှင့် လုပ်ဆောင်သူများ	ခြိမ်းခြောက်မှု၏ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော ခြိမ်းခြောက်မှု သို့မဟုတ် အကျိုးဆက်များကို လျော့ပါးစေရန် သို့မဟုတ် တုံ့ပြန်ရန် အဖွဲ့အစည်းများ၊ စနစ်များနှင့် လုပ်ဆောင်သူများ (အသိုင်းအဝိုင်း၊ စည်ပင်သာယာ၊ ဧရိယာ) နှင့် သက်ရောက်မှုရှိသော တည်နေရာရှိ တစ်ဦးချင်းနှင့် အဖွဲ့လိုက်စွမ်းရည်များ ပေါင်းစပ်ခြင်း။ ၎င်းတွင် ဤအဖွဲ့အစည်းများ၊ စနစ်များ၊ လုပ်ဆောင်သူများတို့၏ လုပ်ဆောင်နိုင်မှု၊ ရရှိနိုင်မှုနှင့် လူဦးရေအတွက် လက်ခံနိုင်သည့်အတိုင်းအတာကို ခွဲခြားသတ်မှတ်ခြင်း ပါဝင်သည်။	<ul style="list-style-type: none"> ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု ဘေးကင်းလုံခြုံရေး ဝန်ဆောင်မှုများ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ ရယူသုံးနိုင်စွမ်းနှင့် ရရှိနိုင်မှု
အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ၊ ယန္တရားများနှင့် တုန့်ပြန်နိုင်စွမ်းရည်များ အခြား	အကာအကွယ်ပေးရန် တာဝန်နှင့် ကျူးလွန်သူများအား အရေးယူရန် ဆန္ဒ နှင့် စွမ်းရည် ရှိသော လုပ်ဆောင်သူများ။ တရားမျှတမှုနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလွတ်သဘော ယန္တရားများ၊ နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံတကာ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု ယန္တရားများနှင့် တုံ့ပြန်မှုများ အပါအဝင် ကာကွယ်ရန်နှင့် တုံ့ပြန်ရန် အလုံးစုံသော အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ အရင်းအမြစ်များနှင့် စွမ်းရည်များကို ဖော်ပြသည်။	<ul style="list-style-type: none"> တာဝန်များ အစိုးရ၏တုံ့ပြန်မှု အခြားယန္တရားများ နိုင်ငံတကာ တုံ့ပြန်မှု အဟန့်အတားများ